



شركة ريسوت للأسمنت
Raysut Cement Company

الشريك الإستراتيجي للنمو
Strategic Partner for Growth
التاريخ: ٢٣/مارس/٢٠٢٢

Dated: 23rd March 2022

**Clarification and Disclosure regarding the public
opinion about the reason for the scarcity of cement
production in the Sultanate of Oman**

Raysut Cement Company (S.A.O.G) would like to inform the Capital Market Authority, Muscat Securities Exchange, and Valuable Shareholders that there was a price hike of raw materials in international market which interrupted operations of Sohar Cement Factory and Pioneer Cement Industries LLC (100% owned subsidiaries of Raysut Cement Company (SAOG) for the period of 23 days. During these period RCC's Salalah and Duqm operations were normal.

There will be no material financial impact on annual performance of Raysut Cement Group due to preponement of routine plant maintenance shut down which was originally planned during the month of Ramadhan.

Raysut Cement Group has ability to provide Raw material (Clinker) from Salalah Plant Dhofar Governate to North Batinah Governate, if the rates of electricity, gas and transportation reduced.

However, we managed the challenges, Pioneer Plant and Sohar Cement Plants are reinstated now with 100% capacity and selling Cement to meet local demands in the region now.

Ghose Jotirmoy Pratul Krishna

Chief Executive Office



**توضيح و افصاح بشأن حديث الراي العام عن أسباب شح
انتاج الاسمنت في سلطنة عمان**

تود شركة ريسوت للأسمنت (ش.م.ع.ع) أن تحيط علماً كل من الهيئة العامة لسوق المال وبورصة مسقط ومساهمها الكرام أن هناك ارتفاعاً في أسعار المواد الخام في الأسواق الدولية مما أدى إلى توقف عمليات كلاً من مصنع إسمنت صحار وشركة بايونير لصناعة الإسمنت (شركتين تابعتين بنسبة ١٠٠٪ لشركة ريسوت للأسمنت (ش.م.ع.ع) ولم يكن هناك توقف عن الانتاج في مصنع صلالة ومحطة الدقم في خلال الفترة الماضية.

ولم يكن هناك أي تأثير مالي جوهري على الأداء السنوي لمجموعة ريسوت للأسمنت بسبب الإغلاق المسبق للصيانة الروتينية للمصنع الذي كان مخططاً له خلال شهر رمضان المبارك.

تمتلك مجموعة ريسوت للأسمنت القدرة على توفير المواد الخام (الكلنكر) من مصنع صلالة بمحافظة ظفار إلى مصنع أسمنت صحار بمحافظة شمال الباطنة ، إذا انخفضت معدلات الكهرباء والغاز والنقل.

وعليه نؤكد أنه التغلب على التحديات الآن وتم إعادة تشغيل مصنع بايونير و مصنع أسمنت صحار وبيع الأسمنت بنسبة ١٠٠٪ لتلبية الطلب المحلي في المنطقة.

جوش جوترموي براتول كرشنا

الرئيس التنفيذي